

National Gas Company SAOG

DIVIDENDS DISTRIBUTION POLICY

The Board of Directors (BOD) of National Gas Company SAOG (“**NGC**” or “**Company**”), listed on Muscat Stock Exchange (“**MSX**”) has decided in its meeting on 25th February 2026 and agreed on a decision regarding Dividend Distribution Policy.

This Dividend Policy is adopted in line with Muscat Stock Exchange Circular No.03/2025 and governed by and constructed in accordance with commercial companies law and its regulations of Oman to provide transparency and clarity to shareholders regarding the Company’s approach to dividend distribution.

Dividend to Shareholder Intent: The Company intends to distribute dividends to shareholders subject to availability of distributable profits, cash flow adequacy, regulatory compliance, and strategic considerations.

Dividend declaration remains at the discretion of the Board of Directors and subject to shareholder approval at the annual general meeting (AGM) .

Interval: Annually

Dividend Distribution Strategy: Cash and/or Bonus shares.

Company’s Financial Position:

The Company will pay dividends from its retained earnings only when:

- Sufficient distributable profits exist.
- Legal reserve requirements have been satisfied.
- All statutory and contractual reserves are set aside.
- The Company remains solvent and can meet all their financial obligations post-distribution and
- Dividend has been approved by the Board and ratified by the annual general meeting (AGM).

Growth Strategy:

The Company balances shareholder returns with long-term value creation.

Where strategic growth opportunities exist such as capacity expansion, operational efficiency improvements, or investments in new projects - the Board may prioritize reinvestment of profits over distribution.

Industry Update: Oman's LPG market is regulated with strict price control .The Company operates in Oman's LPG sector, which is subject to regulatory oversight and price controls.

Accordingly, dividend decisions will consider:

- Regulatory pricing environment
- Margin sustainability
- Market demand trends
- Competitive positioning
- Economic conditions of country in which it is operating.

Dividend Distribution plan: Dividend recommendations are proposed by the Board and are subject to approval by shareholders at annual general meeting (AGM,). All dividend-related announcements shall be disclosed in Arabic and English through:

- The MSX disclosure portal
- The Company's website
- The Muscat Clearing and Depository Company (MCD) platform

Dividend announcements shall include:

- Type of dividend (cash/bonus)
- Dividend amount per share
- Dividend payout ratio
- Declaration date
- Record date
- Ex-dividend date
- Payment date

All disclosures shall comply with MSX and FSA regulatory requirements.

Dividend Approval:

- The Board of Directors is responsible for evaluating and recommending dividends.
- Final approval rests with shareholders at the annual general meeting (AGM).

Policy Rationale: Annual Dividend plan is based on the accrual of profit, cash flow and setting aside of required reserves and subject to audit.

Legal Clause (If Any): Dividend distributions shall be made strictly in accordance with the Omani Commercial Companies Law.

Amendment: The board has the authority to amend the dividend distribution policy periodically to ensure alignment with company strategy and market conditions and regulatory requirements. Any amendments will be disclosed to shareholders via MSX and the company website.

Disclaimer: This Policy does not constitute a commitment to declare or pay dividends. Actual dividend declarations depend on the Company's financial performance, cash availability, regulatory approvals, and other prevailing circumstances.

Contact Information: for more information/ clarification/ dividend related information – contact:

Nasser Al Rahbi,
Investor Relations Officer,
T: +968 99336130



Dr. Rachid Majjad
Chief Executive Officer

شركة الغاز الوطنية ش.م.ع.ع

سياسة توزيع الأرباح

قرر مجلس إدارة شركة الغاز الوطنية ش.م.ع.ع. يشار إليها فيما بعد بـ "الشركة" المدرجة في بورصة مسقط ("MSX") في اجتماعه المنعقد بتاريخ ٢٥ فبراير ٢٠٢٦م اعتماد سياسة توزيع الأرباح.

وقد تم اعتماد هذه السياسة استناداً إلى التعميم رقم (٢٠٢٥/٠٣) الصادر عن بورصة مسقط، ووفقاً لأحكام قانون الشركات التجارية العماني ولوائحه التنفيذية، وذلك بهدف تعزيز الشفافية وتوضيح نهج الشركة تجاه توزيع الأرباح على المساهمين.

إطار توزيع الأرباح على المساهمين: تعتمد الشركة توزيع أرباح على المساهمين رهناً بتوافر أرباح قابلة للتوزيع، وكفاية التدفقات النقدية، والالتزام بالمطلوبات التنظيمية ذات الصلة، بالإضافة إلى الاعتبارات الاستراتيجية وخطط النمو المستقبلية للشركة.

يبقى إعلان توزيعات الأرباح ضمن السلطة التقديرية لمجلس الإدارة، ويكون نافذاً بعد اعتماده من قبل المساهمين في اجتماع الجمعية العامة السنوية.

دورة التوزيع: سنوياً.

استراتيجية توزيع الأرباح: تعتمد الشركة توزيع الأرباح نقدًا و/أو من خلال أسهم منحة.

المركز المالي للشركة:

تقوم الشركة بتوزيع الأرباح من الأرباح المحتجزة فقط، وذلك متى توافرت الشروط التالية:

- وجود أرباح قابلة للتوزيع بشكل كافٍ.
- استيفاء متطلبات تكوين الاحتياطي القانوني.
- اقتطاع كافة الاحتياطيات النظامية والتعاقدية.
- بقاء الشركة متمتعة بالملاءة المالية وقدرتها على الوفاء بكافة التزاماتها المالية بعد التوزيع.
- اعتماد التوزيع من قبل مجلس الإدارة والتصديق عليه من الجمعية العامة السنوية.

استراتيجية النمو:

تحرص الشركة على تحقيق توازن بين تعظيم عوائد المساهمين وخلق قيمة مستدامة على المدى الطويل.

وفي حال توافر فرص نمو استراتيجية — مثل التوسع في الطاقة الإنتاجية، أو تحسين الكفاءة التشغيلية، أو الاستثمار في مشاريع جديدة — يجوز لمجلس الإدارة إعطاء أولوية لإعادة استثمار الأرباح بدلاً من توزيعها، بما يخدم المصلحة الاستراتيجية للشركة على المدى البعيد.

مستجدات القطاع: يخضع سوق غاز البترول المسال في سلطنة عُمان لرقابة تنظيمية وضوابط تسعيرية صارمة. وتزاول الشركة أعمالها ضمن هذا القطاع الخاضع للإشراف التنظيمي والقيود السعرية المعمول بها.

وعليه، فإن قرارات توزيع الأرباح تأخذ في الاعتبار ما يلي:

- البيئة التنظيمية للتسعير.
- استدامة هوامش الربحية.
- اتجاهات الطلب في السوق.
- الوضع التنافسي للشركة.
- الأوضاع الاقتصادية في الدولة التي تزاول فيها الشركة نشاطها.

خطة توزيع الأرباح: تُقترح توصيات توزيع الأرباح من قبل مجلس الإدارة، وتخضع لاعتماد المساهمين في اجتماع الجمعية العامة السنوية. ويتم الإفصاح عن كافة الإعلانات المتعلقة بتوزيعات الأرباح باللغتين العربية والإنجليزية من خلال:

- بوابة الإفصاح لبورصة مسقط (MSX).
- الموقع الإلكتروني للشركة.
- منصة شركة مسقط للمقاصة والإيداع (MCD).

يتضمن إعلان توزيعات الأرباح، على سبيل المثال لا الحصر، ما يلي:

- نوع التوزيع (نقدي / أسهم منحة).
- قيمة التوزيع لكل سهم.
- نسبة التوزيع من الأرباح.
- تاريخ إعلان التوزيع.
- تاريخ الاستحقاق.

- تاريخ تداول السهم دون حق في التوزيع .
- تاريخ صرف التوزيعات.

تلتزم الشركة بأن تكون جميع الإفصاحات المتعلقة بتوزيعات الأرباح متوافقة مع المتطلبات التنظيمية الصادرة عن بورصة مسقط (MSX) وهيئة الخدمات المالية (FSA).

اعتماد توزيعات الأرباح:

- يتولى مجلس الإدارة مسؤولية تقييم نتائج الشركة والتوصية بتوزيعات الأرباح المناسبة.
 - يخضع القرار النهائي لاعتماد المساهمين في اجتماع الجمعية العامة السنوية.
- مببرات السياسة: تستند خطة التوزيع السنوية إلى تحقق الأرباح، وتوافر التدفقات النقدية، واقتطاع الاحتياطي المطلوبة، وذلك بعد الانتهاء من أعمال التدقيق واعتماد البيانات المالية.
- الأساس القانوني (إن وجد): تتم توزيعات الأرباح وفقاً لأحكام قانون الشركات التجارية العُماني واللوائح ذات الصلة، وبما يتوافق مع النظام الأساسي للشركة.
- التعديل: يملك مجلس الإدارة صلاحية تعديل سياسة توزيع الأرباح من وقت لآخر بما يضمن توافقها مع استراتيجية الشركة، وظروف السوق، والمتطلبات التنظيمية المعمول بها. ويتم الإفصاح عن أي تعديلات تطرأ على هذه السياسة للمساهمين عبر بورصة مسقط والموقع الإلكتروني للشركة.

إخلاء المسؤولية

لا تشكل هذه السياسة تعهدًا أو التزامًا بإعلان أو دفع توزيعات أرباح. وتخضع قرارات توزيع الأرباح الفعلية للأداء المالي للشركة، وتوافر السيولة النقدية، والموافقات التنظيمية اللازمة، والظروف السائدة في حينه.

معلومات التواصل

للمزيد من المعلومات أو الاستفسارات المتعلقة بتوزيعات الأرباح، يرجى التواصل مع:

ناصر الرحبي

مسؤول علاقات المستثمرين

هاتف: +968 99336130



د. رشيد مجاد

الرئيس التنفيذي